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AKTUALITY Z OBCE 

- ohledně projektů a staveb 
 

 Úprava křižovatky u Sůvů – podali jsme reklamaci ohledně uspořádání 
kostek v oblouku křižovatky. Již několikrát jsme totiž řešili vytahané kostky, 
způsobené pravděpodobně nákladními vozy, které se v křižovatce otáčejí.  

 Knihovna – rozhodnutí o dotaci dorazilo – ve výši 1.144.000,- Kč. Práce 
započaly a zdárně pokračují. Jako na každé stavbě se objevují "kostlivci"  
a nečekané problémy - řešíme je za pochodu. Konec je předpokládán na 
31. 10. 2023.  

 Hřbitov Chuchelna – stavba zdi  
je dokončena a předána 
s nedodělky – terénní úpravy  
a stříšky. Ty budou dokončeny co 
nejdříve. Brána je hotová, montáž 
v běhu. Posíláme závěrečné 
vyúčtování dotace Libereckému 
kraji. 

Ve vnitřní úpravě hřbitova 
pokračujeme. Návrh nové nádrže 
na vodu a zábradlí podél cesty je 
v jednání.  

 Dětské hřiště a workoutové hřiště –  
i workoutové hřiště je hotovo. 
Čekáme ještě na dodání ping-
pongového stolu. Písemné 
rozhodnutí o dotaci z Ministerstva 
pro místní rozvoj ještě nedorazilo, 
máme tedy zatím jen příslib.  

 Oprava opěrné zdi u koupaliště  
a sousedního domu (Košťálovi) – stavba je povolena. Je vyhlášeno 
výběrové řízení na dodavatelskou společnost. Práce by probíhaly až příští 
rok.  

 Koupaliště – renovace nátěrů bazénů proběhne po ukončení koupací 
sezóny.  

VHS zpracovává projektovou dokumentaci na obnovu a doplnění ČOV, 
která má nyní staré dmychadlo – bez řízení. Nové by mělo být méně 
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hlučné a odstranil by se problém s přetěžováním ČOV v sezóně provozu 
koupaliště. Předpokládaná realizace v letech 2023/2024. 

Dále nám SČVK doporučuje osazení lapolu na tuky z kiosku. 

 Multifunkční hřiště – stav multifunkčního hřiště se blíží k nepoužitelnosti. Je 
objednáno vypracování projektu u Ing. Davida Kozáka za 38.000,- Kč (vč. 
DPH). To nám zvýší šance na získání dotace na výměnu povrchu. Tato 
výměna se pohybuje okolo 2 milionů korun. 

 Veřejné osvětlení v horní části Chuchelny – probíhá kolaudační řízení. 

 Akce ČEZu v oblasti Kamínka – Slap – již nyní probíhá usazování nových 
sloupů, poté proběhne i výměna kabeláže. Musíme demontovat naše 
veřejné osvětlení a poté je namontovat na nové sloupy.  

 Dopravní značení na Slapě – je schváleno dotčenými orgány a je 
objednána montáž dopravních značek a retardérů. 

 Informativní radary v obci – vyřizuje se povolení na Odboru dopravy MěÚ 
Semily. 

 Doprava na Komárově – na základě žádostí občanů Komárova vyřizujeme 
povolení s osazením dopravního značení – rychlost „30“ při vjezdu do 
obce. Toto bude předmětem dalšího sezení s občany Komárova / Lhoty. 

 Rozšíření prostorů pro výjezdní jednotku hasičů – HZS Semily důrazně 
doporučil úpravu / rozšíření prostorů pro naši výjezdní jednotku.  

Již nyní jsou šatny rozšířeny o místnost – bývalou šatnu sportovního kroužku. 
Šatna sportovního kroužku se přesunula do místnosti, která dříve sloužila pro 
veřejný internet.  

Další možnosti úprav prostorů pro hasiče bude na projektantovi. Výběr 
projektanta je v jednání.  

 Dočišťovací filtr u stávajícího septiku u hasičárny – je hotovo  
a zkolaudováno. 

 Škola – práce na výměně oken začaly. Dodavatelem je Milan Pavlíček ze 
Železného Brodu. Nová okna nás budou stát 1.077.392,- Kč vč. DPH. 
Výměna oken by měla být hotova do začátku září tak, aby nebyl narušen 
chod školy, školky a jídelny. 

 Lipová alej u hřbitova na Lhotě – dendrologický posudek je vypracován. 
Posudek vypracoval a odborné zásahy pro jednotlivé stromy navrhl 
odborník Ing. Miroslav Kunt, Ph.D. (Katedra zahradní a krajinné architektury 
FAPPZ ČZU). Odborné ošetření stromů proběhne na podzim, vše pod 
dozorem Ing. M. Kunta, Ph.D.  
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 Hřbitov Lhota – nové oplocení hřbitova je objednáno a bude provedena 
výměna. S projektantkou Ing. Švejdovou řešíme i novou čelní zeď. Již jsme 
obdrželi návrhy řešení. Ty budou projednány na nejbližší schůzce vedení 
obce s občany Lhota / Komárov. Varianty materiálu, který připadá 
v úvahu: čedič, Stavoblok, CS Beton. 

 

 

 

 Hasičárna na Komárově – vodovodní přípojka – povolená přípojka vody 
bude provedena letos ve spolupráci s SČVK. 

Projektantka Ing. Švejdová zpracovává projektovou dokumentaci na 
vnitřní úpravy objektu. Mohl by zde vzniknout „lidský“ prostor pro 
společenskou místnost, která by se mohla využívat nejen pro volby. 
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 Vodovod Bačov / Lhota + Roubenky – proběhlo otevírání obálek při 
výběrovém řízení na projektanta. Projekt bude rozdělen do etap. Hlasování 
o výběru dodavatele ještě v tuto chvíli není ukončeno. 

S tímto projektem se sveze i připojení vrtu do čerpací stanice, úpravu 
samotné čerpací stanice a po spuštění vrtu i rekonstrukce zářezů – studní 
nad silnicí.  

 Obecní bytovka – byla provedena výměna starých rozvodů vody za 
plastové.   

 Výsadba alejí – na základě naší žádosti jsme obdrželi dotaci na výsadbu 
aleje od Veverky směrem k Matičce. Máme myšlenku vysadit staré 
původní ovocné odrůdy s popisky. Tato akce bude vzhledem k rozsáhlosti 
rozdělena do dvou etap. 

 Tři stodoly – chybí nám podpis jednoho člověka. Abychom nemuseli celý 
projekt hodit do koše, hledáme variantní řešení.  

 Kaple Lhota – objednali jsme renovaci dveří a oken. Umístíme sem i ceduli 
s informacemi o historii. V říjnu proběhne slavnostní setkání u kapličky 
k uctění výročí 125 let.  

 Kaple Komárov – objednali jsme zhotovení mřížek na dveřní okénka, aby 
se dala kaplička přes léto větrat. Ke kapličce, resp. k turistické trase bude 
namontována lavička a informační cedule k historii kapličky. A stejně jako 
u kapličky na Lhotě, tak i tady proběhne slavnostní připomenutí 100. výročí. 

Lípu u kapličky necháme odborně prořezat společností, která bude 
ošetřovat lipovou alej u hřbitova na Lhotě. 

 Kaple sv. Antonína – i chuchelská kaple má letos výročí, proto zde 
chystáme slavnostní setkání. 

 Úprava věže na Veverce – Vodafone – proběhlo zaměření pro položení 
kabeláže 

 Komunikace – probíhá poptávka – zalití prasklin na komunikacích Slap, 
Hromovka; položení asfaltu na cestě od Zelenků směrem ke Kořínkům; 
oprava komunikace u hřbitova. 

Dále jsme objednali položení recyklátu na cestu na Komárově (čekáme na 
vhodné počasí), upravili jsme dvě cesty na Lhotě. 
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PROJEKTY / STAVBY BEZE ZMĚN: 

 Komunikace „Na Kopeček“ – proběhly zjišťovací a přípravné práce; 
probíhá zpracování návrhu variant.  

 Odvodnění křižovatky u Fejfarů / Ročárků 

 Propojení kanalizace mezi Sídlištěm a Třemi stodolami 

 Chodník Chuchelna-Semily 

 Chodník k zahradě MŠ 

CO DÁL MÁME V PLÁNU: 

 Prodejna  – výlohy, vstup před prodejnou, chodníček a parkování  
u prodejny 

 Stanoviště tříděného odpadu – upravit, ať to nějak vypadá 

 

ÚZEMNÍ PLÁN OBCE 

 

Pokud se týká územního plánu – vrátila se nám všechna potřebná stanoviska, 
a nyní MěÚ Semily – odbor územního plánování zpracovává požadavky pro 
SURPMO, společnost která pro nás územní plán vydává. A poté může být 
vyhlášeno veřejné projednání. 

 

 

- z veřejného zasedání zastupitelstva 
v červnu 2023 

 

o zastupitelstvo schválilo „Memorandum o spolupráci při zajištění 
spolufinancování sociálních služeb na území ORP Semily“.  A co 
to konkrétně znamená?  
Sociální služby, které jsou v naší obci poskytovány jsou 
spolufinancovány i ze strany obce. Systém byl dosud nepřehledný 
a sociální služby podfinancovány. Tímto Memorandem se zajistí 
vyšší participace obcí na poskytování a stanovení rozsahu 
sociálních služeb v obci. Zpřehlední se celý systém poskytovaných 
služeb, ubere se obcím administrace a zajistí dostupnost služeb 
v obci. 
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Tímto Memorandem se naše obec zavázala platit příspěvek ve 
výši cca 70.000,- Kč ročně do společného fondu, ze kterého 
budou hrazeny sociální služby v obci. Nevyčerpaná částka se 
bude převádět do dalšího roku. 

 

o rozhodlo o pořízení samostatné změny územního plánu na 
základě návrhu navrhovatelky I. K. zkráceným postupem  
a schválilo obsah změny územního plánu: vymezení zastavitelné 
plochy bydlení na stavební p. č. 71 a pozemkových p. č. 596/1  
a 595 v k. ú. Lhota Komárov; zpracování jednotného standardu 
územního plánu  
 

o schválilo zveřejnění záměru směny částí obecních pozemků p. č. 
763/1, k. ú. Lhota Komárov a 1853/6, k. ú. Chuchelna a části 
pozemků pí. I. K.  p. č. 595, 596/1 a  601, vše v k. ú. Lhota Komárov 

 
o schválilo uzavření směnné a darovací smlouvy na nově oddělené 

obecní pozemky z p. č. 796 -  p. č. 796/2, 796/3, 796/4, 796/5, 
796/6, 796/7, 796/8, k. ú. Lhota Komárov za nově oddělené 
pozemky z st. č. 31/1 (p. p. č. 893), z p. č. 252/1 (p. p. č. 252/3), 
z p. p. č. 254 (254/2), vše k. ú. Lhota Komárov, ve SJM M. (LV 248); 
dále za nově oddělené pozemky z p. p. č. 252/2 (252/7), z p. p. č. 
265/5 (265/9), z p. p. č. 265/7 (265/10), vše k. ú. Lhota Komárov, 
ve vlastnictví V. J. (LV 264); dále nově oddělené pozemky z p. p. 
č. 249 (249/3), k. ú. Lhota Komárov, ve vlastnictví manželů J. (LV 
153).  

 
o odsouhlasilo prodej části obecního pozemku p. č. 1819/3, k. ú . 

Chuchelna, panu V. H. za cenu 20,- Kč / m2 
 

o schválilo zveřejnění záměru směny části obecních pozemků  
z p. č. 1812/5 (1812/10 a 1812/11) a nově oddělené části z p. p. č. 
154/3 a 158/4 (154/7), ve vlastnictví p. I. Č. (LV 45), vše k. ú. 
Chuchelna 

 

 

za vedení obce Bc. Eva Peštová, starostka 
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VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

OBCE CHUCHELNA 

 
ve čtvrtek 7. září 2023 od 18.30 hodin,  

v zasedací místnosti (čp. 269) 

 

 

Program:      

1) zpráva o činnosti rady obce 

2) zpráva o hospodaření obce do 31. 8. 2023 

3) rozpočtové opatření č. 3/2023 

4) zprávy výborů – finančního a kontrolního 

5) zpráva komise sociální 

6) požární řád 

7) odpadové hospodářství 

8) různé 

9) diskuse 

10) usnesení, závěr  

 

 

Občerstvení zajištěno 

Srdečně zveme členy zastupitelstva a všechny občany 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

ŽIVOTNÍ JUBILEA V ČERVNU, ČERVENCI A SRPNU 2023:  

92 let Věnceslava Babková 
88 let Jaroslav Picek 

87 let Irena Koublová 

  Marie Šimková 
82 let Věra Picková 
81 let Marie Radoňová 
  Jiří Pitl 
  Iva Kořínková 
  Jitka Havrdová 

80 let Josef Hochmal 

  Miroslav Sůva 
  Jana Ratouská 

70 let Eva Hlubučková 
  Miloš Heřman 

65 let Zdenka Hladíková 

  Hana Brucknerová 
60 let Naděžda Devátá 
  Oldřiška Vaňátková 
  Milan Pavelka   55 let Renata Bažantová 
  Jana Prskavcová    Lumír Salač 
  Miluše Doubová  50 let Zdeněk Cerman 

 

 

Všem jubilantům přejeme pevné zdraví a mnoho štěstí! 
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   NARODILI SE: 

Marie Pikorová 

Mikuláš Vošvrda 
  
 

Novorozeňátkům přejeme dobrý start do života! 
********************************************************************

SŇATEK UZAVŘELI: 
Eva Pilarová a Bořivoj Szábo 

Veronika Hlavová a David Jaroš 
Marcela Jarešová a Daniel Němec 

 

Novomanželům přejeme radostný,  
spokojený a dlouhý společný život! 

******************************************************************** 

OPUSTILI NÁS:  

 

Zdeňka Bursová 
Petr Čermák 
Alena Špidlenová 
Jiří Skrbek 

 

Pozůstalým rodinám vyjadřujeme upřímnou soustrast. 

"""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""""" 

Poznámka: Ve společenské rubrice jsou uveřejněna pouze jubilea, narození, sňatky  
a výročí sňatků našich občanů pouze na základě jejich písemného souhlasu. 
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Kulturní komise 

 Vážení čtenáři, od minulého čísla Chucheláčku jsme se spolupodíleli jako 
komise na přípravě Chuchelské pouti a zorganizovali Dětský den. Obě akce se od 
sebe výrazně liší, ale pro nás patří k těm náročnějším.  

Pouť je nejnáročnější na dlouhodobé plánování a jsem rád, že se letos 
podařilo sehnat kapely, se kterými se termínově naháníme už několik let. Akustická 

dámská kapela Ladybirds předvedla vlastní tvorbu i světové hity s nesmírným 

drajvem a instrumentální profesionalitou. Kapela Mazáci zahrála na nostalgickou 

strunu písněmi z 60. a 70. let a rocková oblastní legenda Rouden Band zase 

připomněla všem padesátníkům zábavové období z dob jejich mládí. 

Velký ohlas mělo loutkové divadlo Kozlík a tradičně skvěle zatančily Irské 
sestry a děti z Disko Smileis. Myslím, že se nám opět povedlo zajistit kvalitní kulturní 
program a dodržet pestrost žánrů tak, aby si každý přišel na své.  

Dětský den je zase akce nejnáročnější na zajištění počtu spolupracovníků. 
Naštěstí i letos jsme pár dobrovolníků našli a za to jim velice děkujeme. Dětský den 
je velkou tradicí, ale poslední dobou se nám k němu přidala tradice nová, které 
bychom se do budoucna rádi zbavili. Již několik let na náš Dětský den z jasného nebe 

přijde přívalový déšť. S naprostou pravidelností a časovou přesností. Letos sice 
návštěvníky nevyhnal až v průběhu, ale zato je odradil hned od začátku.  
A tak veškeré naše snažení a přípravy přišly vniveč. Příští rok to snad ošálíme  
a uděláme dětský den místo v sobotu až v neděli. Uvidíme 😊 

Na podzim si vás dovolíme pozvat v září na oslavu 110 let kaple sv. Antonína 
Paduánského v Chuchelně a v říjnu na oslavu výročí kapliček na Lhotě a na 
Komárově. Všechny tyto sakrální stavby mají v tomto roce kulatá jubilea. Těšíme se 
na vaši účast.          
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        Za kulturní komisi Vít Coufal 



14 
 

Ohlédnutí za koncem školního roku v mateřské škole 

 Sluncem prozářené dny lákají k toulkám přírodou a výletům. V druhé polovině 
května jsme se s mateřskou školou vydali na státní zámek Sychrov. Děti zde přivítala 
půvabná princezna, která je po shlédnutí interaktivního divadelního představení  
„O Balynce, dobrém štěněti“ celým zámkem i provázela. Vyprávěla jim, jak se 
princeznám a princům na zámku žilo, co používali a nosili na sobě. Královské koruny, 
klobouky  a šperky si směly i vyzkoušet. Prohlédly si dokonce i zámecké sklepení  

s výstavou obrazů nazvanou „Ze života medvědího klanu“. V rozkvetlé zámecké 

zahradě děti čekalo další překvapení v podobě živých dravců. Hezkou tečkou celého 
výletu se stala oblíbená jízda vlakem. Vzhledem k výluce jsme ji využili alespoň ze 
Sychrova do Železného Brodu. Jinak jsme cestovali autobusem. Čekání na vlak nám 
náhodně zpestřilo i malé divadlo na obloze. Okružní let motorového letadla 
s odpojením větroně se odehrával přímo nad hlavami dětí. 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

 

 Hezký cíl výletu děti čekal i v nedaleké vesnici Dlouhém. Nebyl to sice zámek, 

ale „ hrad“, dřevěný hrad se spoustou herních prvků na dětském hřišti. Všechny děti 
zde byly ve svém živlu. Někteří jedinci dokonce odmítli jíst i pamlsky, jen aby si mohli 

hrát a dovádět co nejdéle. Také cesta tam byla plná zážitků. Do Pipic nás dovezl 
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linkový autobus a dále jsme pokračovali pěšky. Chůzi jsme si zpestřili hrou „Na klíště“ 

a pozorováním přírody. Například jsme viděli malebný rybníček s dřevěnými 
pohádkovými postavičkami a velké stádo oveček s roztomilými jehňátky. Majitelka - 

babička Davídka Košnara, nám je nahnala tak, abychom si je mohli prohlédnout 

zblízka. Velký dík ji také patří za osvěžující nanuky, které dětem dovezla přímo na 
hřiště. 

 

 

  

 Do třetice jsme si tentokrát udělali výlet na Kozákov. Děti se svezly hasičským 
autem  a pohybově se vyžily především na veliké nafukovací trampolíně. I zde jsme 
dostali sponzorský dar – zmrzlinky od rodičů Marianky Brádlerové. Pěší cesta zpět 
krásně ubíhala a zároveň nám poskytovala nádherné výhledy do vzdálenějších míst  
i okolní rozmanité přírody. V přírodě jsme trávili čas každý den i při pravidelných 
procházkách. Pozorovali jsme například změny na větvičkách stromů a učili se názvy 
květin. U příležitosti svátku sv. Jana jsme vyráběli bylinkové polštářky do tzv. 
„Svatojánské postýlky“ a z natrhaných lučních kvítků jsme přímo na louce vyráběli 
„živé“ obrázky. 
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 Den dětí jsme tentokrát uspořádali v návaznosti na naše vystoupení pro rodiče 
ke Dni matek. Obě akce se nesly v námořnickém duchu v pruhovaných tričkách. 
Z barevné papírové lodi, kterou si děti s paní učitelkou Martinou Urbánkovou 
namalovaly do třídy, jsme se přemístili na velkou dřevěnou loď na zahradu naší 
mateřské školy. Akci jsme motivovali ostrovem pirátů se ztraceným pokladem. 
Splněním dobrodružných pohybových úkolů a vodních soutěží děti postupně získaly 
kousky mapy, na které po jejím sestavení našly místo zakopaného pokladu. Měly  
z něho velikou radost. Vždyť k jeho získání a vykopání musely vynaložit tak velké úsilí. 
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 Koncem uplynulého školního roku jsme ještě využili nabídku KC Golf Semily na 
krásnou poetickou pohádku „Nedopečený koláček“. Roztomilé vanilkou vonící 

představení dětem zahrála loutkářka Dora Bouzková, která byla za svůj výkon 
nominována na cenu Thálie v oboru loutkového divadla. Pohádku děti vnímaly 
doslova všemi smysly. Odnášely si z ní nejenom zážitky a poučení, ale i něco na 
zoubek - výborné vanilkové koláčky. Některé se pekly přímo během představení. 
Celou pohádku tak příjemně provoněly.  Představení si vysloužilo velký potlesk. 
  

 Školní rok 2022 – 2023 utekl jako voda. Na jeho zakončení pravidelně 
pořádáme slavnostní rozloučení s budoucími školáky. Tentokrát jsme na školáky 
pasovali pouze šest předškoláků. (Minulý rok jich bylo dokonce dvakrát tolik.)  Do 
první třídy od nás letos odcházejí: Jan Horáček, Barnabáš Hušek, Vít Kudrnáč, Jiří 
Makovička, Tadeáš Peřina a Mikuláš Zelenka. Přejeme jim, aby chodili do školy rádi  
a měli co nejvíce úspěchů.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Za mateřskou školu Blanka Pekařová 
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Kozákov, hora s tajemnými silami  
a skutečnými poklady 

 

Při pohledu do kalendáře na mne svítí datum 12. srpna – termín pro uzávěrku 
Chucheláčku. Napadá mne otázka, jaké výstupy pro vás tentokrát do zpravodaje 
připravím. Agenda je na úřadu obsáhlá, témat je spousta, některá jsou méně záživná, 
někdy mám pocit, že vás tak trochu z úřadu šikanujeme, bohužel ve většině případů 
musíme postupovat dle platných zákonů. Ožehavá témata mám pro vás v šuplíku 
také, ale po dřívějších reakcích na otázku sousedských vztahů, si říkám, že to není 
dobrý nápad. Proč si kazit zbytek léta? 

Až na některé opozdilce, kterým musím poslat upomínku třeba i třikrát, si vedete 
skvěle, jste zodpovědní ke svým povinnostem, většina z vás třídí a už se i poprala 
s vědomím, že můj odpad je má starost a povinnost. Kácíte své stromy, až když od 
úřadu dostanete zelenou. Máte přihlášené své psy, hrobová místa na hřbitovech mají 
až na pár výjimek řádnou nájemní smlouvu. 

O všem dění v obci a aktualitách se vás snažíme informovat. Někdy mám pocit, že 
vyrábím jen letáky, které najdete na našich webových stránkách, v aplikaci hlášení 
rozhlasu a ti, kteří mají kabelovou televizi, mohou mrknout na Infokanál Chuchelna. 
Pro ty z vás, kteří kabelovku nemají, uvádím, že Infokanál Chuchelna běží i na webu 
obce. 

Chápu, že dnešní doba ve virtuálním prostoru je pro starší spoluobčany 
komplikovaná, někteří nemají možnost internetu, chytrý mobil nechtějí, nic jim neříkají 
aplikace, proto máme u nás ve vestibulu úřadu informační tabuli, kde najdete veškeré 
letáky s informacemi. Též budeme zřizovat informační tabule do všech autobusových 
zastávek, abyste neměli pocit, že pro nás nejste důležití.  

Pro tentokrát jsem vybrala povídání o hoře Kozákov. Chápu, že pro starousedlíky, je 
povídání o hoře asi otřepané téma. Tak se, prosím, na mne nezlobte, posuzuji podle 

sebe, sice tu s vámi žiji již 17. rok, jsem „naplavenina“, vůbec se za to nestydím 😊, 

ale spousty informací jsou pro mě stále novinkou. 

To, že se jedná o strážnou horu Českého ráje, Pojizeří a Podkrkonoší, všichni víte  
a veškeré naučné informace si dočtete. Kozákov je znám především díky 
drahokamům a polodrahokamům, které se něm již od dávných dob nacházejí. 
Vyskytují se tu ametysty, záhnědy, citríny, chalcedony, acháty, jaspisy i karneoly. 
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Kolem nálezů těchto pokladů se přirozeně vytvořila celá řada pověstí a mýtů a já jsem 

pro vás něco málo vybrala. Někdy je třeba odlehčit téma… 

 

 

 

Jak vlastně Kozákov přišel ke svému jménu? 

Pověst se pojí právě s drahými kameny, které zde byly objeveny a jak jinak, 

nedopatřením nebo spíše náhodou. Kdysi dávno prý malý pasáček na svahu kopce, 
jemuž se do té doby říkávalo všelijak, pásl kozy. Kozy, ale leckdy mají svou hlavu, ne 
a ne uposlechnout. Když se některá z nich rozhodla spásat trávu zrovna tam, kam 

chodit neměla, měl s nimi chlapec časté problémy. Jednoho dne, kdy se jedna koza 

již po několikáté zaběhla, pasáček zlostně hodil kámen, kozu trefil a zabil. Polekal se, 

protože věděl, že hospodář bude hubovat, ale už bylo pozdě. Pocestný, který šel 
kolem, celou příhodu viděl. Ten šel ke koze a uviděl rozpadlý kámen, ve kterém byl 

vidět drahocenný obsah. Pocestný hned pochopil, co našel, běžel s kamenem do vsi 

a do večera již celé okolí vědělo, že hora ukrývá poklad a vlastně jen díky zaběhnuté 
koze. Z tohoto důvodu dostala hora jméno Kozákov. 

 

https://www.hrady.cz/data_g/voxpic/1904/2697.800r.jpg
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Radostná studánka 

Na západním svahu hory si můžete prohlédnout například masiv Drábovny s komorou 

vytesanou do skály nebo o něco níže ležící zajímavé pseudokrasové jeskyně. Naopak 

na jihovýchodní straně Kozákova, na modré stezce, se nachází ono vyhlášené 

naleziště polodrahokamů, zvané Votrubcův lom a nedaleko též Radostná studánka, 

prý s věčně ledovou vodou. 

Kdysi se poblíž ní podle pověsti usadili tři železní muži, kteří velmi škodili zdejším 

lidem. Měli kouzelnou moc, a když foukli do studánky, hned zamrzla, 

 a to i v nejparnějším létě. Rozdrcený led z ní v podobě krup házeli do údolí pod 

horou, aby lidem zničili úrodu a vyhnali je tak z kraje. Místní údajně zachránil obraz 

Panny Marie Radostné, který kdosi u studánky pověsil a železným mužům tak 

zabránil v kouzlech. 

Z dostupných materiálu internetu pro vás sepsala Lada Koublová 

******************************************************************** 
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SOKOL LÉTEM SVĚTEM 

Prázdniny už se s námi rozloučily  
a podzim je na dohled, tak je nejvyšší 
čas připomenout si uplynulé letní časy. 

 

CHUCHELSKÁ POUŤ 

V sobotu 10. června se konala tradiční Chuchelská pouť. Už po dvanácté jsme se 

s ostatními spolky a zástupci naší obce sešli na jednom plácku, postavili atrakce pro 
děti a připravili stánky s občerstvením. My sokolové jsme provozovali rybníček, ve 
kterém si děti každým úspěšným nadhozem vyloví nějakou „rybičku“ (tedy malou 

hračku či dobrotu) a také střelnici. V ní máme pro úspěšné střelce nachystané kromě 
plyšáků hlavně námi vyrobené růže z papíru – nad jejich výrobou strávíme vždy 
několik týdnů před poutí a jelikož máme každá svůj osobitý styl i oblíbené barvy,  
každá růže je originál. Mimochodem tuto naši střelnici vyrobili vlastníma rukama 
sokolští muži a svou premiéru měla v roce 2012, kdy se konala druhá pouť  
v této novodobé historii. Za těch 11 let provozu potřebovala jen pár lehkých oprav, 
ale jinak stále drží – a to neslouží jen nám, ale půjčujeme ji během roku i do okolních 
obcí, takže jejími útrobami už prosvištěly tisíce diabolek. Jsme na ni pyšní! Dalšími 
našimi atributy na pouti byly dva stánky s občerstvením. V prvním se čepovalo pivo + 
limo a z jídla se podávaly luxusní chuchelsko-čínské nudle, langoše a bramborové 
spirálky. A ve druhém stánku to hýřilo všemi barvami – zde připravované koktejly 

s různým ovocem, alkoholem (či bez), ledem a brčkem – to vždy navodí pohodovou 
atmosféru. Pouť jsme si užili, setkali jsme se s kamarády, navíc nám přálo i počasí – 

nezbývá než poděkovat všem zúčastněným a budeme se těšit na další rok. 

 

PŘESPÁVAČKA NA KOZÁKOVĚ 

Starší žákyně a žáci si spolu s Martinou Musílkovou na pátek 23. 6. naplánovali 

přespávačku na Kozákově. Sešlo se jich šest, užili si noc plnou srandy, her, strašení, 
vaření, zpívání a klábosení. Přestože je od sebe dělí několik let, jsou z nich velcí 

kamarádi – a to i díky cvičení v Sokole a různým společným akcím, kterých se od mala 
účastní. 
Foto na protější straně  
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CVIČENÍ 

Po prázdninách se rozjede pravidelné cvičení v sokolovně. Budeme rádi, když se 
k nám přidáte, cvičí ženy, dívky, muži, chlapci a malé děti. V následující tabulce 

můžete vidět přehled cvičení i s kontakty na cvičitele. Samozřejmě nejsou vyloučené 
drobné změny, proto v případě zájmu o cvičení raději předem zavolejte. 

 

 15:00-16:00 16:00-17:00 17:00-18:00 18:00-

19:00 

19:00-

20:00 

PONDĚLÍ     mladší žáci  ženy 

ÚTERÝ      starší žáci  muži 

STŘEDA    muži M.Ráž&ost. ping-pong 

ČTVRTEK  děti 3–6 let   ženy 

PÁTEK žákyně ml. žákyně st. žákyně st. žáci muži 
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Kontakty a zaměření cvičení:      

 

předškolní děti (všestrannost): Hana Hušková, tel.: 605 102 679; 

email:hanulkkaa@seznam.cz a Pavla Wohlmuthová 

 

žákyně mladší + starší (všestrannost): Martina Musílková, tel.: 604 303 876,  

email: martinamusilkova@seznam.cz a Sára Bažantová 

 

ženy (posilování s vlastní vahou, balanční podložky, powerjóga, …): Adéla Machačná, 
tel.: 728 022 342, email: adelama@seznam.cz + Magdalena Ceé, tel.: 604 488 618, 

email: maggg@seznam.cz 

 

mladší žáci 1. - 4.třída + starší žáci 5 .- 9.třída (všestrannost): Jan Picek,  
tel.: 776 304 140, email: Picek.Jan@seznam.cz 

 

muži (úterý senior crossfit, pátek hry – fotbal + florbal): Jan Picek 

 

muži M. Ráž& ostatní (od 17:30 posilování, všestrannost): Martin Ráž, tel.: 603 867 
586, email: m.raz@heiko.cz      

 

ping-pong: Michal Ceé, tel. 604 344 913, email: majkl.cee@gmail.com 

 

Ve volných časech a o víkendu probíhají v sokolovně i nepravidelná cvičení (fotbal, 
florbal, volejbal,…), proto pokud máte zájem, sledujte v sokolovně „pohyb“…  
a nebojte se zeptat  

 

 

 

mailto:hanulkkaa@seznam.cz
mailto:martinamusilkova@seznam.cz
mailto:adelama@seznam.cz
mailto:maggg@seznam.cz
mailto:Picek.Jan@seznam.cz
mailto:m.raz@heiko.cz
mailto:majkl.cee@gmail.com
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PLÁNOVANÉ AKCE 

 

Spolkové posvícení – koncem září se pravidelně koná spolková akce sokolů, myslivců 
a hasičů, těšíme se na setkání nad dobrým jídlem v přátelské společnosti. 

 

Vejšlapník – na turistický víkend vyrazíme nejspíš první říjnový víkend, bližší 
informace budou včas na vývěsce a kabelovce. Vezměte kamarády a pojeďte s námi. 

 

8. říjen – památný den sokolstva – již několik let uctíváme památku našich tragicky 
zesnulých bratrů a sester. I letos se sejdeme před sokolovnou, abychom vyvěsili vlajku 
a rozsvítili svíčky – přidejte se k nám a připomeňme si tak hrůzné události roku 1941. 

 

A na následujících řádcích se díky Šárce Bažantové opět přeneseme do minulosti: 

 

TJ Sokol Chuchelna v roce 1976 

Díky výroční zprávě předsedy TJ Sokol Chuchelna Tomáše Šimka se nám dochovaly 
přesné údaje o zdejší členské základně. V roce 1976 měl chuchelský Sokol přesně 200 
členů: 73 mužů, 58 žen, 14 dorostenek a 55 žáků a žákyň. Nejmenší žáky cvičila 
jednou týdně Vlasta Bažantová, dvakrát týdně se žákyním věnovala náčelnice Zdena 
Kyloušková, dorostenky cvičily jednou týdně pod vedením Elišky Dražilové a Iva 
Brodská cvičila ženy jednou týdně. V té době se do obliby dostala tzv. 
džezgymnastika, kterou cvičily dorostenky pod vedením Evy Fišerové. Rok 1976 je 
však pro chuchelské sokoly památný z jiného důvodu. V tomto roce se z iniciativy  
a nadšení Jiřího Machačného a Josefa Plívy začal svépomocí budovat vlek na 
Kozákově. Jen v tomto roce se na něm odpracovalo kolem čtyř tisíc brigádnických 

hodin. Vezmeme-li v úvahu, že vlek zanedlouho oslaví padesátiny a naprostá většina 
práce na něm je odváděna svépomocí a dobrovolnicky, dostali bychom se sčítáním 
hodin práce na něm zanechaných do závratných výšin. 

Již v roce započetí stavby vleku byl vlek v listopadu zkušebně spuštěn a na vánočním 
sněhu lyžovali už i běžní návštěvníci. Z výroční zprávy se také dozvídáme, že z těch 
dříve narozených na vleku odpracoval nejvíce hodin Josef Plíva starší, který tak omládl 
nejméně o dvacet let. Nezanedbatelný byl přínos žáků a dorostenců, kteří pomáhali 
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zejména při úpravách lyžařského svahu, kdy se musel vykácet 70 m dlouhý a 20 m 

široký pruh lesa. Ale pomáhali také se stavbou lyžařské chaty. Nejpilnější z nich Tomáš 
Šimek jmenuje: Karel Morávek, Milan Lichtenberg, Roman Hlava a Vladimír Bažant. 
Do stavby vleku investovala chuchelská jednota 40 tisíc korun a ČSTV Semily 30 tisíc 
korun. 

Už v tomto roce byla uspořádána první lyžařská škola pro děti z Chuchelny, Pipic  
a Smrčí. Celkem se jí ve třech cyklech zúčastnilo 35 dětí. 

V roce 1976 se přistoupilo také k oplechování východní části střechy sokolovny. 
Členové Sokola pracovali na stavbě lešení, sundávání starého eternitu a pokládání 
nové lepenky. Zde byli těmi nejaktivnějšími pracanty Jaroslav Hodoval, Karel Morávek 

a Jan Bém. 

V sokolovně se v tomto roce konalo osm tanečních zábav a byl vypraven jeden zájezd 
za kulturou do hlavního města (Laterna magika – Ztracená pohádka). Jelikož stavba 
vleku a lyžařské chaty na Kozákově, práce na koupališti a na sokolovně sebraly 
veškerou dostupnou energii členské základny chuchelského Sokola, nesecvičilo se 
žádné ochotnické divadelní představení. 
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Šárka Bažantová 

 

 

Přejeme vám krásné podzimní dny.   

                            Za TJ Sokol sestry Magdalena Ceé, Jana Vocelková a Markéta Tomšová 
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